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ZAPISNIK S 2. REDOVITE SJEDNICE  

ODBORA STRUČNE SEKCIJE HMD-a 
 

Datum održavanja: petak, 18.9.2015. 
Mjesto održavanja: PMF-Matematički odsjek Sveučilišta u Zagrebu, 10 000 Zagreb, Bijenička 30 
Vrijeme održavanja: 16:00 sati. 
 
Prisutni članovi Odbora Stručne sekcije HMD-a (u daljnjem tekstu: Odbora): Mirela Katić Žlepalo, 
Bojan Kovačić, Bojan Radišić, Marijana Špoljarić, Željko Zrno 

Odsutni članovi Odbora: Kristina Devčić (ispričana), Drago Francišković, Ivana Šegrt (ispričana), 
Marina Tevčić (ispričana). 

Na početku sjednice voditelj Stručne sekcije HMD-a B. Kovačić (u daljnjem tekstu: voditelj) 
pozdravlja prisutne članove Odbora i utvrđuje postojanje kvoruma. 

Voditelj iznosi predloženi dnevni red i daje ga na glasovanje. Utvrđuje se da je predloženi dnevni red 
jednoglasno prihvaćen. Potom se prelazi na raspravu po prihvaćenim točkama dnevnoga reda.  

Ad 1. Izvještaj voditelja Stručne sekcije HMD-a o rezultatima dosadašnjih aktivnosti Odbora 

Stručne sekcije HMD-a. 

Voditelj obavještava prisutne članove Odbora da je predsjednik HMD-a prof.dr.sc. Hrvoje Kraljević (u 
daljnjem tekstu: predsjednik HMD-a) temeljem inicijative Odbora i prihvaćanja inicijative od strane 
Izvršnoga odbora HMD-a (u daljnjem tekstu: IO HMD-a) uputio dopis Vijeću veleučilišta i visokih 
škola Republike Hrvatske (u daljnjem tekstu: ViVS RH) s prijedlogom za formalno priznavanje 
sudjelovanja nastavnika matematičkih predmeta na stručno-metodičkim predavanjima u organizaciji 
HMD-a kao metodičko-didaktičko-pedagoško usavršavanje tih nastavnika. Sukladno najavi 
predsjednika HMD-a, očitovanje ViVS Republike Hrvatske na navedeni dopis bit će proslijeđeno 
voditelju. Voditelj napominje da će taj dopis proslijediti i svim članovima Odbora. 

Također, temeljem inicijative Odbora i prihvaćanja inicijative od strane IO HMD-a predsjednik HMD-
a i voditelj su uputili dopis dekanima veleučilišta i samostalnih visokih škola u Republici Hrvatskoj s 
ciljem omogućavanja i poticanja nastavnika matematičkih predmeta za sudjelovanje u radu Stručne 
sekcije HMD-a (u daljnjem tekstu: Sekcije). Sva pristigla očitovanja na taj dopis također će biti 
proslijeđena voditelju, a potom i svim članovima Odbora. 

Voditelj napominje da se između prve i druge sjednice Odbora nije održala nijedna sjednica IO HMD-
a, ali da je prva sljedeća sjednica IO HMD-a najavljena za listopad 2015. godine. Dogovoreno je da 
voditelj pisano obavijesti sve članove Odbora o svim zaključcima s navedene sjednice koji se izravno 
odnose na članove Sekcije. 
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Voditelj je najkasnije za početak listopada 2015. godine najavio razgovor s prof.dr.sc. Željkom Milin-
Šipuš, članicom IO HMD-a zaduženom za izdavačku djelatnost, vezan za mogućnost objave 
recenziranih nastavnih materijala članova Sekcije u nakladi HMD-a.  

U raspravi koja je uslijedila član Odbora Željko Zrno upozorio je na financijske poteškoće pojedinih 
veleučilišta vezane uz objavu recenziranih nastavnih materijala, kao i na prolongiranje objave tih 
materijala uslijed navedenih poteškoća.  

Članovi Odbora Bojan Radišić i Željko Zrno istaknuli su bitno različite postupke objavljivanja 
recenziranih materijala na pojedinim veleučilištima u smislu plaćanja autorskih i recenzentskih 
honorara.  

Članovi Odbora Mirela Katić Žlepalo, Bojan Radišić i Željko Zrno predložili su ostavljanje 
mogućnosti poslovne suradnje veleučilišta i samostalnih visokih škola vezane uz zajedničko izdavanje 
recenziranih nastavnih materijala. Istaknuli su da je mogućnost objave recenziranih nastavnih 
materijala (i) u nakladi HMD-a više negoli dobrodošla posebno imajući na umu važeći uvjet ViVS RH 
za izbor u nastavna zvanja, a koji uvjet se odnosi na objavu recenziranih nastavnih materijala.  

Dogovoreno je u razgovoru s prof.dr.sc. Željkom Milin-Šipuš voditelj izravno spomenuti sve 
navedene teme, te da o stavovima prof.dr.sc. Željke Milin-Šipuš i rezultatima obavljenoga razgovora 
pisano izvijestiti sve članove Odbora najkasnije tjedan dana nakon razgovora. 

Svi prisutni članovi Odbora izražavaju zahvalnost članovima IO HMD-a, a posebno predsjedniku 
HMD-a i prof.dr.sc. Željki Milin-Šipuš na pokazanoj dobroj volji i spremnosti na suradnju, odnosno 
konkretno rješavanje problema s kojima se susreću članovi Sekcije 

 Nakon provedene rasprave i javnoga glasovanja, Odbor jednoglasno donosi sljedeći 

ZAKLJUČAK 

Prihvaća se izvještaj voditelja Stručne sekcije HMD-a o rezultatima dosadašnjih aktivnosti 
Odbora Stručne sekcije HMD-a. Izražava se zahvalnost svim članovima IO HMD-a, a posebno 
predsjedniku HMD-a prof.dr.sc. Hrvoju Kraljeviću i prof.dr.sc. Željki Milin-Šipuš na 
pokazanoj dobroj volji i spremnosti na suradnju.  

Ad. 2. Donošenje kalendara rada Stručne sekcije HMD-a u ak.god. 2015./2016. 

Voditelj ističe posebnost ustroja i rada Sekcije u odnosu na rad ostalih triju sekcija HMD-a. S obzirom 
na veliki problem dislociranosti sadašnjih članova Sekcije, redoviti mjesečni sastanci su praktički 
nemogući. Voditelj ističe nužnost daljnjih nastojanja da Sekcija djeluje na državnoj, a ne na lokalnoj 
(Grad Zagreb i Zagrebačka županija) razini, te napominje da ostale tri sekcije HMD-a uglavnom 
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djeluju na lokalnoj razini, odnosno okupljajući svoje članove s područja Grada Zagreba i Zagrebačke 
županije. 

Voditelj predlaže da se u ak.god. 2015./2016. održe najmanje tri sastanka Sekcije. Prema istom 
prijedlogu, točan datum svakoga sastanka bio bi određen naknadnom zasebnom odlukom Odbora, ali 
najkasnije mjesec dana prije termina dotičnoga sastanka. 

Članice Odbora Mirela Katić Žlepalo i Marijana Špoljarić izražavaju svoje slaganje s prijedlogom 
voditelja i napominju da nije nužno održavati navedene sastanke u pravilnim vremenskim intervalima, 
nego ovisno o prilikama i potrebama. Članovi Odbora Marijana Špoljarić i Željko Zrno ističu nužnost 
da se termini sastanaka što je više moguće usklade s nastavnim obavezama nastavnika (redovna 
nastava, ispiti i dr.), kao i s uobičajenim prometnim poteškoćama u zimskim mjesecima koje prate 
dolaske članova Sekcije koji žive i rade izvan Grada Zagreba i Zagrebačke županije na sastanke 
Sekcije. 

Članica Odbora Marijana Špoljarić postavlja pitanje mogućnosti održavanja sastanaka Sekcije i na 
alternativnim lokacijama. Voditelj smatra da će ta mogućnost biti praktično ostvariva tek nakon što  
sudjelovanje u radu Sekcije bude formalno vrednovano od strane ViVS RH, odnosno svake 
visokoobrazovne ustanove zasebno. Svi prisutni članovi Odbora podržavaju prijedlog da se nakon 
pristiglih očitovanja ViVS RH, odnosno visokih učilišta razmotri mogućnost održavanja sastanaka 
Sekcije na alternativnim lokacijama.  

Ponovno zbog dislociranosti članova Sekcije zaključeno je da je petak dan u tjednu najpogodniji za 
održavanje sastanaka Sekcije, pa će dosadašnja praksa održavanja sastanaka Sekcije petkom biti 
nastavljena i u ak.god. 2015./2016. 

Voditelj izražava stav da dinamika sjednica Odbora ne treba pratiti dinamiku održavanja sastanaka 
Sekcije, odnosno da, s obzirom na sve započete i planirane aktivnosti, Odbor svoje sjednice treba 
održavati češće u odnosu na sastanke Sekcije. Prema Pravilniku o radu Sekcije usvojenom na 1. 
sjednici Odbora, dozvoljena je mogućnost održavanja elektroničkih sjednica. Voditelj smatra da će ta 
mogućnost značajno olakšati daljnji kvalitetan rad Odbora.  

Članice Odbora Mirela Katić Žlepalo i Marijana Špoljarić predlažu da se upravo zbog svih spomenutih 
aktivnosti sjednice Odbora održavaju prema potrebi. Član Odbora Bojan Radišić napominje da, s 
obzirom na navedeni prijedlog, nije nužno da se neposredno prije svakoga sastanka Sekcije održi i 
sjednica Odbora, odnosno da se sjednica Odbora održi neposredno prije sastanka Sekcije ako i samo 
ako za to postoje valjani razlozi.  

Nakon provedene rasprave i javnoga glasovanja, Odbor jednoglasno donosi sljedeću 
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ODLUKU 

U akademskoj godini 2015./2016. održat će se najmanje tri stručno-metodička sastanka Stručne 
sekcije HMD-a. Datum i lokacija svakoga sastanka bit će određeni naknadnom odlukom 
Odbora najkasnije mjesec dana prije termina sastanka. 

U akademskoj godini 2015./2016. sjednice Odbora Stručne sekcije HMD-a održavat će se prema 
potrebi, a sukladno Pravilniku o radu Stručne sekcije HMD-a. 

Ad. 3. Rasprava o aktivnostima Stručne sekcije HMD-a u ak.god. 2015./2016. 

Kao jedan od najvažnijih problema s kojima se susreću članovi Sekcije istaknuta je nemogućnost ili 
objektivno vrlo teška mogućnost ispunjavanja pojedinih uvjeta za (re)izbor u nastavna zvanja 
propisanih od strane ViVS RH. U raspravi u kojoj su sudjelovali svi prisutni članovi Odbora posebno 
su istaknuti problemi mentorstva završnih, odnosno diplomskih radova, kao i ostvarivanja ukupnoga 
Impact Factora objavljenih znanstvenih i stručnih radova propisanoga odlukom ViVS RH. Istaknuto je 
da su uvjeti ViVS RH bitno stroži od uvjeta za izbor u analogna nastavna zvanja na sveučilištima 
propisanima od strane Rektorskoga zbora Republike Hrvatske.  

Slijedom svega navedenoga voditelj predlaže da se pokrene inicijativa za upućivanje dopisa 
Nacionalnom vijeću za znanost, visoko obrazovanje i tehnološki razvoj u kojemu dopisu bi se 
predložili dodatni uvjeti za (re)izbor u nastavna i suradnička zvanja koji bi se odnosili isključivo na 
nastavnike matematičkih predmeta na veleučilištima i samostalnim visokim školama. Svi prisutni 
članovi Odbora slažu se s prijedlogom voditelja, pri čemu ističu da u sastavljanje dopisa treba izravno 
uključiti što više članova Sekcije.  

Voditelj moli svakoga člana Odbora da što prije elektroničkom poštom dostavi svoje primjedbe na 
postojeće uvjete za (re)izbor u nastavna zvanja propisane od strane ViVS RH, te obrazložene 
prijedloge za gore spomenute dodatne uvjete. Ti bi se prijedlozi objedinili u zajednički dopis koji bi 
najprije bio upućen na prihvaćanje IO HMD-a, a potom Nacionalnom vijeću za znanost, visoko 
obrazovanje i tehnološki razvoj.  

Voditelj predlaže da se o daljnjim aktivnostima Sekcije u ak.god. 2015./2016. raspravlja i odlučuje 
nakon očitovanja pristiglih na upućene dopise, odnosno dopis upućen Nacionalnom vijeću za znanost, 
visoko obrazovanje i tehnološki razvoj. Svi prisutni članovi Odbora podržavaju navedeni prijedlog. 

Nakon provedene rasprave i javnoga glasovanja, Odbor jednoglasno donosi sljedeći 
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ZAKLJUČAK 

Kao najvažnija aktivnost Stručne sekcije HMD-a u ak.god. 2015./2016. utvrđuje se aktivnost na 
rješavanju problema ispunjavanja uvjeta Vijeća veleučilišta i visokih škola Republike Hrvatske 
za (re)izbor u nastavna zvanja.  

Zadužuje se svaki član Odbora Stručne sekcije HMD-a da što prije izradi svoje obrazložene 
primjedbe na dotične uvjete, kao i obrazložene prijedloge dodatnih uvjeta koji bi se odnosili 
isključivo na nastavnike matematičkih predmeta. Ti će prijedlozi biti objedinjeni u dopis koji će, 
nakon razmatranja na zasebnoj sjednici Odbora Stručne sekcije HMD-a, biti poslan na 
prihvaćanje Izvršnom odboru HMD-a. 

Daljnja rasprava o aktivnostima Stručne sekcije HMD-a održat će se nakon prispjeća očitovanja 
na upućene dopise. Odbor zadržava pravo da na elektroničkoj sjednici raspravlja i odlučuje o 
aktivnostima koje nisu obuhvaćene dopisima spomenutima u provedenoj raspravi. 

Ad. 4. Razno 

S obzirom da su neki članovi Odbora otkazali svoje dolaske na sjednicu Odbora u vremenskom roku 
kraćem od tri radna dana, kao i da točno jedan član Odbora do trenutka održavanja sjednice Odbora 
nije dostavio obavijest o svojem nedolasku na sjednicu Odbora, voditelj ponavlja svoju raniju molbu 
da se sva eventualna otkazivanja dolazaka na sjednicu Odbora elektroničkim putem dostave voditelju 
najkasnije tri radna dana prije sjednice Odbora. Voditelj smatra da je ovakva praksa, osim radi 
mogućega pravodobnoga otkazivanja sjednice Odbora zbog nedostatka kvoruma, nužna i radi 
planiranja redovitih aktivnosti svih članova Odbora koji namjeravaju doći na sjednicu Odbora. Svi 
prisutni članovi Odbora slažu se s molbom voditelja.  

Član Odbora Željko Zrno postavlja pitanje o mogućnosti da ugledni sveučilišni nastavnici održe 
stručno-metodička predavanja na sastanku Sekcije. Pritom posebno izdvaja prof.dr.sc. Mirka Polonija 
i prof.dr.sc. Jurja Šiftara s PMF-Matematičkoga odsjeka Sveučilišta u Zagrebu spominjući stručno i 
metodički izvrsna predavanja koja navedeni sveučilišni nastavnici drže studentima sveučilišnoga 
preddiplomskoga i diplomskoga studija matematike. Voditelj podržava ideju da pojedina stručno-
metodička predavanja održavaju ugledni sveučilišni nastavnici, pri čemu ističe nužnost da Odbor 
utvrdi tematska područja iz kojih bi bila ta predavanja radi jednostavnijega i kvalitetnijega 
dogovaranja sa sveučilišnim nastavnicima. Svi prisutni članovi Odbora slažu se s idejom i iznesenim 
stavovima. 

Nadovezujući se na ovu temu, članica Odbora Mirela Katić Žlepalo spominje mogućnost da jedno 
stručno-metodičko predavanje bude o povezanosti nacrtne geometrije i ostalih matematičkih grana 
(matematičke analize, elementarne geometrije i dr. ), te izražava svoju spremnost da pripremi takvo 
predavanje u suradnji s doc.dr.sc. Marijom Šimić Horvàth s Katedre za arhitektonske konstrukcije i 
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zgradarstvo Arhitektonskoga fakulteta Sveučilišta u Zagrebu. Podržavajući prijedlog članice Odbora 
Mirele Katić Žlepalo, voditelj predlaže prisutnim članovima Odbora da ovlaste članicu Odbora Mirelu 
Katić Žlepalo neka se s doc.dr.sc. Marijom Šimić Horvàth izravno dogovori o pojedinostima 
efektivnoga implementiranja svojega prijedloga. Svi prisutni članovi Odbora podržavaju prijedlog 
članice Odbora Mirele Katić Žlepalo i slažu se s dodatnim prijedlogom voditelja.  

Voditelj zahvaljuje svim prisutnim članovima Odbora na dolasku i sudjelovanju na sjednici Odbora, te 
zaključuje sjednicu Odbora u 17:30 sati. 
 

 
Zapisnik sastavio: 

 
voditelj Stručne sekcije HMD-a 

mr.sc. Bojan Kovačić, viši predavač 


